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رئیس موسسه تحقیقات برنج کشورگفت: با همکاری معاونت 
زراعت و معاونت آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی، طرح هایی 
برای افزایش عملکرد تولید برنج در خشکه کاری با سیستم آبیاری 

قطره ای در دست انجام است.
مریم حسینی، رئیس مؤسسه تحقیقات برنج کشور گفت: کشت برنج در دنیا 
به دو روش نشــایی و مستقیم انجام می شود که بستگی به اقلیم، شرایط آب 
و هوایی و تناوب کشت دارد. در روش نشایی، طی 20 تا 25 روز بذور در خزانه 
پرورش یافته و زمین اصلی نیز گل خراب )پادل( شده و نشاها به زمین اصلی 
منتقل می شــوند. این شیوه کشت در بسیاری از کشورهای دنیا و شمال ایران 
مرسوم است. در این سیستم کشت، آبیاری تناوبی می تواند تا حدی موجب کاهش 

مصرف آب شود.
وی افزود: در برخی مناطق که برنج در تناوب با سایر محصولات کشت می شود، 
کشاورزان به منظور صرفه جویی در هزینه ها، کاهش صعوبت کاری و جلوگیری از 
تخریب ساختمان خاک از سیستم کشت مستقیم استفاده می کنند. کشت مستقیم 
به دو روش کشت بر بستر مرطوب و کشت بر بستر خشک )خشکه کاری( انجام 
می شــود. آنچه در سال های اخیر به نام خشکه کاری برنج در برخی استان های 

کشور انجام می شود، سیستم کشت مستقیم بذر بر بستر خشک است.

رئیس مؤسسه تحقیقات برنج کشور افزود: خشکه کاری برنج موجب کاهش 
هزینه های تولید و کاهش مشکلات کاشت می شود. اما تغییر سیستم کشت 
از نشایی به خشکه کاری به تنهایی نمی تواند موجب صرفه جوئی در مصرف آب 
شود، بلکه به دلیل نبود لایه سخت در خاک، نفوذ عمقی و جانبی آب در خاک 
افزایش یافته و تبخیر از سطح خاک نیز بیشتر است، بنابراین در این سیستم کشت، 
میزان مصرف آب کاهش نیافته و حتی در مواردی بیش از سیستم نشایی و آبیاری 
غرقابی است.حسینی تصریح کرد: صرفه جویی در مصرف آب در خشکه کاری 
برنج صرفاً از طریق سیســتم های آبیاری نوین به ویژه آبیاری قطره ای یا تیپ 
امکان پذیر است. البته این سیستم آبیاری اگر چه موجب صرفه جویی در مصرف 

آب می شود، اما در این شرایط عملکرد نیز تا حدی کاهش می یابد.
رئیس مؤسسه تحقیقات برنج کشور افزود: مؤسسه تحقیقات برنج کشور در 
زمینه خشکه کاری و راه های صرفه جویی در میزان مصرف آب، با همکاری سایر 
مؤسسات و مراکز تحقیقاتی کشور مطالعاتی را در سطح کشور و شرایط اقلیمی 
مختلف انجام داده است. نتایج این مطالعات نشان داده که برای هر اقلیم بسته به 
شرایط آب و هوایی، آب قابل دسترس، تناوب کشت، نوع خاک، فلور علف های 

هرز و سایر عوامل مؤثر باید دستورالعمل ویژه هر منطقه رعایت شود.
وی ادامه داد: دستورالعمل فنی کشت در هر منطقه تهیه شده که شامل نوع 

رقم، چگونگی کاشت و داشت و برداشت و سیستم های مناسب آبیاری است؛ 
لذا خشکه کاری برنج در هر منطقه مستلزم رعایت دستورالعمل های هر منطقه 
و بهره گیری از سیستم آبیاری نوین است.رئیس مؤسسه تحقیقات برنج کشور 
بیان کرد: زمانی که سیستم های آبیاری نوین در خشکه کاری استفاده می شود، 
تمام عملیات به زراعی نیز باید متناســب با شیوه آبیاری تنظیم شود. به عنوان 
مثال: کنترل علف های هرز، آفات، بیماری ها و نحوه کوددهی در این شــرایط 
متفاوت بــوده و در صورت عدم رعایت این موارد؛ عملکرد کاهش می یابد؛ لذا 
رعایت دستورالعمل های به زراعی و به کارگیری یافته های علمی در این زمینه را 

به کشاورزان توصیه می کنیم.حسینی تاکید کرد: توجه به الگوی کشت و مناسب 
بودن شــرایط آب و هوایی به ویژه آب قابل دسترس برای کشت برنج ضروری 
است؛ لذا اســتفاده از آب های زیر زمینی برای زراعت برنج توصیه نمی شود و 
صرفاً برای استان های شمالی با میزان بارش و آب قابل دسترس کافی، حاشیه 
رودخانه ها که سطح تراز پایینی دارند و مناطق دارای آب های سطحی کافی و 
قابل دسترس پیشنهاد می شود.وی اضافه کرد: در حال حاضر با همکاری معاونت 
زراعت و معاونت آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی، طرح هایی برای افزایش 
عملکرد تولید برنج در خشــکه کاری با سیستم آبیاری قطره ای در دست انجام 
است که پس از تکمیل؛ نتایج آن گزارش خواهد شد.رئیس مؤسسه تحقیقات 
برنج کشور افزود: در تلاش هستیم با استفاده از فن آوری های نوین، کشاورزی 
دقیق، معرفی ارقام مناســب خشکه کاری )ارقام هوازی( و ورود دانش به مزارع 
شالیزاری میزان بهره وری آب در سیستم های کشت مستقیم و نشایی افزایش 
یافته و هزینه های تولید و سخت کاری تا حد ممکن کاهش یابد.وی ادامه داد: 
برنج محصولی راهبردی است و نقش مهمی در سبد غذایی مردم دارد، از طرفی 
ایران کشوری با منابع محدود آب است و درتولید برنج باید به حفظ منابع پایه 
به ویژه آب و خاک توجه ویژه داشته باشیم. تولید پایدار برنج نیز مستلزم توجه به 

منابع آب و خاک و کاهش هزینه های تولید است.

اقداماتموسسهتحقیقاتبرنجکشوربرایافزایشتولیدبرنجدرخشکهکاری

وزیر کار گفت: 20 درصد اعتبار اضافه کالابرگ برای سه دهک 
کم درآمد جامعه در صورت خرید اعتباری بیش از 70 درصد مبلغ 

یارانه، به حسابشان واریز می شود.
سید صولت مرتضوی در نشست ویدئوکنفرانس با مدیران کل ادارات تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی سراسر کشور که مدیران کل بهزیستی و کمیته امداد امام 
خمینی )ره( نیز حضور داشتند، با تشریح اهداف اجرای مرحله جدید طرح کالابرگ 
الکترونیک اظهار داشت: اجرای طرح ملیّ کالابرگ الکترونیک مصوبه مجلس 
شورای اسلامی و در راستای سیاست های عدالت بخش نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: از سال گذشته و با تکمیل سامانه شبکه 
ملّی اعتبار در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به صورت آزمایشی طرح کالابرگ 
الکترونیک آغاز و در اسفندماه 1401 نیز به صورت سراسری به مرحله اجرا درآمد.
مرتضوی گفت: به دنبال تأکیدات ریاست محترم جمهوری و به منظور تأمین 
سبد تغذیه خانوارهای کم درآمد، تأمین منابع مالی افزایش 20 درصدی اعتبار یارانه 

کالابرگ در دستور کار دولت قرار گرفت.
وزیر رفاه اجتماعی با بیان این که اجرای سراســری و فراگیر طرح کالابرگ 
الکترونیکی به مهار تورّم و ثبات بازار کمک می کند، اظهار داشت: اجرای اثربخش 
این طرح نیازمند همراهی و هماهنگی گسترده در تمامی استان های کشور است.
وی تأکید کرد: در مرحله نخست و به منظور حمایت از خانوارهای تحت پوشش 
سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی )ره( افزایش 20 درصدی اعتبار یارانه 
برای آنان اعمال می شود و می توانند به شرط استفاده بیش از 70 درصدی از سبد 
11 قلم کالای طرح کالابرگ مشمول این افزایش شوند.مرتضوی گفت: دولت 
در ادامه برای کل خانوارهای دهک های اول تا سوم این افزایش را اعمال می کند 

و تلاش دارد برای سایر دهک ها نیز این طرح را عملیاتی کند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر اطلاع رسانی متمرکز و گسترده به مددجویان 
بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی )ره( برای برخورداری از این طرح و افزایش 
اعتبار یارانه تأکید کرد و افزود: دولت برنامه ریزی گسترده ای برای تنظیم بازار، رشد 

تولید و مهار تورّم داشته و اجرای طرح کالابرگ در همین راستا است.

لازم به ذکر است، 11 قلم مشمول طرح کالابرگ شامل شیر کم چرب بطری، 
پنیر UF، تخم مرغ، روغن مایع، ماکارونی، برنج ایرانی، گوشت مرغ، گوشت 

منجمد گوساله، حبوبات، قند و شکر و ماست پرچرب می شود.
مبلغ پرداخت یارانه برای دهک های اول تا سوم 400 هزار تومان است که در 
مرحله جدید به یارانه خانوارهایی که این مبلغ را دریافت می کنند 20 درصد معادل 
80 هزار تومان اضافه می شود و به شرط خرید 70 درصد کالا در طرح، امکان 
اســتفاده از 80 هزار تومان وجود دارد و 6 فروشگاه زنجیره ای بزرگ شامل افق 
کوروش، رفاه، دیلی مارکت، جانبو، گندم و هفت در این طرح ملی مشارکت دارند. 
در شهرها و روستاهای کوچک نیز برخی فروشگاه های خُرد به بارکدخوان مجهز 
شده اند تا دسترسی مردم و امکان بهره مندی عمومی از کالابرگ الکترونیکی 

فراهم شود.
استفاده از کالابرگ الکترونیکی اختیاری است و خانوارها می توانند یک ماه زودتر 
از واریز یارانه از اعتبار خود استفاده و از هر فروشگاه یا سوپرمارکتی، کالای مورد 
نظر خود را از لیســت 11 قلم کالای اساسی پیش گفته با هر عنوان و برندی 
انتخاب و خریداری کنند. همچنین خانوارها می توانند جهت مشاهده موجودی 
و باقیمانده اعتبار یارانه و لیست موجودی کالاها با تلفن همراه سرپرست خانوار 
کد دستوری #28*788* و #1463*500* را شماره گیری کرده یا به درگاه 

اینترنتی shoma.sfara.ir مراجعه کنند.

اقدامات دولت در راستای ساماندهی بازار مسکن با آغاز فصل 
جابه جایی مســتاجران جواب داده و شواهد به خوبی گواه این 
واقعیت است که در روزهای اخیر، فعالیت های صورت گرفته به 
خصوص در ارتباط با برخورد بنگاه های غیر مجاز مثمر ثمر بوده 

و قیمت ها در این بازار در حال فروکش است.
دولت سیزدهم در حالی بر سرکار آمد که ساماندهی بازار مسکن با توجه به 
اینکه دولت قبل اعتقادی به تولید مسکن نداشت را در برنامه های اصلی خود 
قرار داد، کمبود عرضه به جا مانده از دولت قبل سبب شده بود تا موج عظیمی از 

تورم در این بخش را در سالهای اخیر شاهد باشیم.
به همین منظور دولت طرح های بزرگی از جمله ابرپروژه نهضت ملی مسکن 
را با ساخت چهار میلیون مسکن در بازه زمانی چهار ساله در دستور کار قرار داد 
که امروز این طرح با وجود تمام مشکلات در حال اجرایی شدن است در این بین 
دولت طرح های دیگری نیز به برای دوره های کوتاه مدت با هدف حل مشکل 
مسکن در برنامه های خود قرار داده است، طرح هایی از جمله راه اندازی سامانه 
املاک و مستغلات، اخذ مالیات بر عایدی سرمایه، شناسایی خانه های خالی و 

دریافت یارانه از آنها از جمله برنامه های کوتاه مدت می باشد.
اما یکی از مهم ترین طرح ها، برخورد با بنگاه ها و مشاوران املاک غیر مجاز 
بوده که در یک ماه اخیر این برنامه آغاز شده است، هدف اصلی از اجرای این 

طرح ساماندهی و البته شناسایی دلال ها و سوداگرانی است که در بازار مسکن 
به صورت غیر قانونی در حال فعالیت بوده و با دست اندازی در این بازار سبب 

شدند تا شاهد تورم زیادی در این بخش باشیم.
طبق شواهد عینی با آغاز گشت ها با هدف شناسایی بنگاه های غیر مجاز در 
مناطقی از جمله پردیس که به یکباره شاهد افزایش قیمت باور نکردنی مسکن 
در این منطقه و البته رشد قارچ گونه بنگاه های املاک فاقد شناسه که حداقل 
2 هزار و 600 بنگاه املاک بدون مجوز تاکنون در آن شناسایی شدند، آرامش 
نســبی به این بازار برگشــته و قیمت ها از رقم هایی از 200 تا 500 و حتی 
800 میلیون تومان نیز کاهش داشــته که نشان از واکنش مثبت بازار به این 

اقدام دولت بوده است.
داوود بیگی نژاد نایب رییس اول اتحادیه مشاوران املاک تهران در پاسخ به 
سوال خبرنگار ایرنا مبنی بر صحت داشتن آمار کاهش قیمت مسکن در برخی از 
نقاط از جمله پردیس، ضمن تایید این مطلب گفت: شاهد کاهش قیمت مسکن 

هستیم، البته میزان کاهش متفاوت است.
کارشناس حوزه مسکن نیز در این رابطه در گفت وگوی اختصاصی با خبرنگار 
ایرنا گفت: در ارتباط با شهرهای جدید می توان گفت که این شهرها از جمله 
پردیس و پرند به حال خود رها شــده بودند که این مساله سبب شکل گیری 
مشــاوران املاک غیر مجاز در آنها و ایجاد شبکه دلالی شده بود که خیلی از 

واحدها را از دست مردم خارج کرده بودند.
فرشید ایلاتی افزود: اما با اقدامات دولت مبنی بر نظارت در بازار زمین و مسکن 
به خصوص در شهرهای جدید و همچنین اجرای سیاست های مکمل از جمله 
اخذ مالیات بر سوداگری موجب شده تا امروز خیلی ها به این باور رسیدند که 
دیگر بازار مانند ســابق نخواهد بود، بدین معنی که از این به بعد بازار مسکن، 
مشاوران املاک غیر مجاز و معاملات مسکن کنترل و با دلالی و سوداگری از 

طریق ابزارهای مالیاتی برخورد خواهد شد.
وی ادامه داد: مجموع این اقدامات موجب خواهد شد تا جو خوبی ایجاد شود که 
در صورت همکاری رسانه ها می تواند این موج را گسترش که موجب تسری 

کاهش قیمت مسکن از پردیس به تهران و مابقی شهرها خواهد شد.

واریز20درصداضافهیارانهکالابرگسهدهککمدرآمد کاهشقیمتهانتیجهبرخوردبابنگاههایفاقدمجوز

رئیس صندوق حمایت از صنایع پیشرفته خبر داد:
 احداث کارخانه تجهیزات پزشکی

 در چند کشور اروپایی
رئیس هیئــت مدیره صنــدوق حمایت از 
تحقیقات و توســعه صنایع پیشــرفته با 
بیان اینکه تاکنــون تقاضایی برای دریافت 
تســهیلات در بخش ســاخت هواپیما به 
صندوق ارائه نشده، گفت: برخی شرکت های 
فعال در حوزه تجهیزات پزشــکی خارج از 
کشور کارخانه تاسیس کرده اند و طراحی و 
تولید قطعات اصلی را در ایران انجام می دهند 

و در کشور مقصد که ترکیه و برخی کشورهای اروپایی از جمله آن ها هستند، 
مونتاژ می کنند.

محسن نادری منش از برنامه ریزی برای هوشمندسازی معادن و صنایع معدنی در سال جاری 
خبر داد و گفت: در راستای این هدف یک صندوق خطرپذیر بورسی حدود 1000 میلیارد تومانی 
با همکاری ایمیدرو در حال طراحی است. بخشی از این هوشمند سازی هم در حوزه استفاده از 
فناوری های جدید و تجهیزات پیشرفته است.وی درباره حمایت این صندوق از ساخت هواپیما 
نیز اظهار کرد: تاکنون تقاضایی برای دریافت تسهیلات در بخش ساخت هواپیما به صندوق ارائه 
نشده است. صحبت هایی شده که یک شرکت خصوصی در حال فعالیت در این حوزه است، اما 

هنوز درخواستی به صندوق صنایع پیشرفته ارائه نکرده است.
به گفته این مقام مسئول یک شرکت بخش خصوصی هم در حوزه ساخت ماهواره فعالیت 
می کند که از صندوق هم تسهیلات دریافت کرده است. این شرکت جزو اولین شرکت های 

بخش خصوصی است که به حوزه ساخت ماهواره ورود کرده است.
نادری منش همچنین درباره صادرات صنایع پیشرفته، تصریح کرد: در حوزه تجهیزات پزشکی به 
ویژه ونتیلاتورها در زمان کرونا و همچنین در حوزه همودیالیز پیشرفت خوبی صورت گرفته است. 
به طور کلی صندوق در حوزه تجهیزات پزشکی برنامه خاص دارد که برخی از آن ها صادرات هم 
دارند. حتی برخی شرکت های فعال در حوزه تجهیزات پزشکی خارج از کشور کارخانه تاسیس 
کرده اند و طراحی و تولید قطعات اصلی را در ایران انجام می دهند و در کشور مقصد که ترکیه و 

برخی کشورهای اروپایی از جمله آن ها هستند، مونتاژ می کنند.

از سوی اتاق بازرگانی ایران دنبال می شود
پیگیری توسعه همکاری های حمل و نقلی با روسیه

اتاق بازرگانی ایــران از برنامه ریزی برای 
توسعه همکاری های حمل و نقلی با روسیه 
و اســتفاده از توان بخش های خصوصی دو 

کشور در این حوزه خبر داد.
در راستای توسعه فعالیت های حمل ونقلی، ترانزیتی و 
تجاری در مسیر کریدور شمال-جنوب، امور حمل ونقل 
بین المللی، کارنه تیر و آت آ اتاق ایران و نمایندگی بازرگانی 
روسیه در ایران )موسسه آسماپ( تصمیم گرفتند، ابعاد و 

زمینه های لازم برای انعقاد تفاهم نامه را بررسی کنند.در همین رابطه رستم ژیگانشین، رئیس 
نمایندگی بازرگانی فدراسیون روسیه در ایران با بهنام فرامرزیان، مدیر امور حمل ونقل بین المللی، 

کارنه تیر و آت آ اتاق ایران دیدار کرد.
در این نشست بر اهمیت نقش حمل ونقل و لجستیک در تقویت مراودات اقتصادی بین دو 
کشور اشاره و همکاری در قالب یک تفاهم نامه بین اتاق ایران و موسسه آسماپ مورد تأکید قرار 
گرفت.به همین منظور مقرر شد رایزنی های لازم از سوی دو طرف صورت گیرد و زمینه های 

همکاری هرچه سریع تر مشخص و مورد توافق قرار گیرد.
چندی قبل، مدیر حمل ونقل بین المللی و کارنه تیر اتاق ایران با تشریح مسائل مهم حوزه کارنه 
تیر میان ایران و روسیه بیان کرده بود: روس ها در این حوزه دو موضوع مهم دارند که اخیراً هم 
در کمیسیون های مشترک حمل ونقلی مطرح بوده است. اول موضوع مجوز تردد است. در حال 
حاضر مجوز تردد دو طرفه در توافقات حمل ونقلی و وزارتخانه های راه دو کشور برداشته شده اما 
دو کشور فقط برای کشور ثالث به یکدیگر مجوز می دهند.او افزود: طرف ایرانی مایل است مجوز 
ثالث هم برداشته شود و این پیشنهاد را قبلًا هم به روس ها ارائه کردیم. اما روس ها به عکس به 
دنبال افزایش و نه حذف این مجوزها هستند. قرار است این موضوع را هم زمان با حضور هیات 

روسی در تهران با بخش خصوصی و دبیر کل اتحادیه حمل ونقل روسیه مطرح کنیم.
فرامرزیان ادامه داد: موضوع مهم بعدی برای روس ها، نرخ مابه التفاوت سوخت است که این 
موضوعی دولتی و حاکمیتی است و ما به عنوان بخش خصوصی از مسئولین خواسته ایم که در 
جلسات c2b شرکت کنند و به سؤالات درباره نرخ مابه التفاوت سوخت و چگونگی ارائه سوخت 

در جایگاه ها به کامیون های روسی پاسخ دهند.
مدیر حمل ونقل بین المللی و کارنه تیر اتاق ایران با اشاره به اینکه برای بخش خصوصی ایران 
حذف مجوزهای ثالث با روســیه و روان سازی کامل حمل ونقل میان دو کشور اهمیت زیادی 
داشته و خواستار لابی های دولتی برای عملیاتی شدن آن هستیم گفت: علاوه بر این مشخص 

شدن نرخ مابه التفاوت سوخت و شفافیت در این بخش نیز برای ما مهم است.
او افزود: دلیل اهمیت این موضوع این است که مایلیم کامیون های روس به عمق ایران بیایند 
و فقط در مرز آستارا تخلیه و بارگیری نشوند. این امر سبب می شود هم نوعی توازن حمل ونقلی 
بین دو کشور ایجاد شود و هم شرکت های حمل ونقل فعال در مسیر با مشکلات یکدیگر بیشتر 

آشنا شوند و در رفع این مشکلات بیشتر کوشا باشند.

اینفوگراف

دبیرکل انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران 
گفت: بر اساس جلســات برگزار شده با معاون 
صنایع عمومی وزارت صمت در راستای مبارزه با 
کالای قاچاق، دست کم 96 درصد تولیدکنندگان 
لوازم خانگی کشــور در طرح شناسه کالا شرکت 
کردند و با دریافت کد شناسه، همکاری خوبی با این 

طرح داشتند.
»عباس هاشمی« با اشاره به آغاز طرح تشدید برخورد با عرضه 
کالاهای بدون شناسه از 16 خرداد، افزود: این مهم با توجه به 
اعتقاد قاطبه فعالان این صنعت و صنف به اینکه در حال حاضر 
بهترین شیوه مبارزه با قاچاق کالا و عرضه کالاهای بی هویت 

در این حوزه همین طرح است، اجرایی شد.
این مقام صنفی خاطرنشان کرد: اعضای انجمن تولیدکنندگان 
لوازم خانگی ایران که 85 درصد سهم بازار این محصولات را 
در کشــور در اختیار دارند، نهایت همکاری را با وزارت صمت 

و ســتاد مبارزه با قاچاق کالا داشتند و حتی تلاش شد تا سایر 
تولیدکنندگانی که عضو این انجمن نبودند را نیز پای کار بیاوریم.
وی با اشــاره به مقوله قاچاق کالا در کشور و موفقیت های 
حاصله در این زمینه، از طرح وزارت صمت خبر داد که برپایه 
آن، کالاهایــی که از طریق کولبری و ته لنجی و با مجوز وارد 
کشور می شد نیز توسط شرکت های بزرگ داخلی رجیستر شوند 
و خدمات پــس از فروش دریافت کنند؛ در این زمینه هرچند 
مقاومت هایی از سوی برخی شرکت ها وجود داشت، اما به دلیل 

اینکه ساماندهی بازار مد نظر بود، به توافقاتی نیز دست یافتیم.
 لوازم خانگی کوچک 

در صدر محصولات قاچاق پذیر
هاشــمی، عمده قاچاق لوازم خانگی را در بخش لوازم خانگی 
کوچک برشــمرد و دلیل آن را تنوع مــدل و محصولات و 

همچنین موضوع قاچاق پذیری برشمرد.
وی ادامه داد: در برخی دیگر از کالاها نظیر مایکروویو یا اسپلیت 
یونیت که کمبود تولید در کشــور وجود دارد نیز شاهد قاچاق 
هستیم، هرچند همین مساله سبب شده تا سرمایه گذاری خوبی 

برای تولید این لوازم از جمله اسپلیت را شاهد باشیم.
دبیرکل انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران در عین حال 
تاکید کرد: باید تامین ارز و مواد اولیه این محصولات برای جبران 
کمبود بازار در دستور کار قرار بگیرد، چرا که تولید لوازم خانگی 
کوچک نیازمند خطوط سنگین و گرانی نیست.شناسه کالا یا کد 
کالا که به آن بارکد نیز می گویند، در واقع شناسنامه کالا بوده و 

متمایز کننده کالای قاچاق از غیر قاچاق است.

مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی ســازمان توسعه تجارت 
ایران گفت: دولت سیزدهم با برقراری دیپلماسی اقتصادی 
با کشورهای همسایه، زمینه را برای تبدیل عمان به یکی 
از شرکای بزرگ تجاری کشور در حوزه صادرات و واردات 

فراهم کرده است.
»فرزاد پیلتن« با اشــاره به عضویت عمان در موافقت نامه تجارت آزاد 
عربی با حضور کشورهایی مانند عربستان، قطر، مصر، تونس، مغرب، اردن، 
اظهار داشت: همچنین موافقت نامه های دو جانبه تجارت آزاد با کشورهای 
آمریکا، سنگاپور، سوئیس و نروژ می تواند دسترسی به بازارهای ثالث را برای 
ایران هموار کند.وی افزود: از ســوی دیگر برخورداری از موقعیت مناسب 
جغرافیایی و چند منطقه آزاد تجاری و ویژه اقتصادی و صنعتی با امکانات و 
تسهیلات مناسب، زمینه استفاده از ظرفیت های کاهش تعرفه های تجاری 
این موافقت نامه ها میان عمان و این کشورها از طریق انتقال بخشی از فرایند 
تولید )حداکثر 30 درصد( به این کشور و صادرات مجدد کالای ایرانی به 
کشورهای مذکور و سایر بازارها از جمله هند و شرق آسیا و افریقا فراهم 
است.مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه تجارت ایران با بیان 
اینکه عمان یکی از کشورهای مهم و شرکای راهبردی سیاسی ایران در 
منطقه و کشورهای همسایه است، خاطرنشان کرد: این موقعیت ممتاز و 
همچنین اقدامات زیادی که در چند سال اخیر برای توسعه زیرساخت های 
تجاری میان دو کشور صورت گرفته، زمینه مناسبی را برای تبدیل عمان به 
یکی از شرکای بزرگ تجاری کشور در حوزه صادرات و واردات را فراهم 
کرده است.پیلتن تاکید کرد: این شرایط سطح روابط تجاری دو کشور را به 
حدود 2 میلیارد دلار افزایش داده و این امکان وجود دارد که پنج میلیارد دلار 
به طور مستقیم میان دو کشور در میان مدت و تا 10 میلیارد دلار از طریق این 
کشور به سایر کشورها در بلندمدت افزایش یابد.وی با اشاره به سفر آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری ایران به عمان در سال گذشته و سفر 

سلطان عمان به تهران در هفته اخیر، اظهار داشت: در این دیدارها علاوه 
بر امضای 15 سند همکاری، ظرفیت های جدیدی به مبادلات اقتصادی و 
تجاری دو کشور از جمله در حوزه های سرمایه گذاری، انرژی، گردشگری 
و ترانزیتی اضافه شود و تسهیلات و شرایط بهتری در خصوص تحقق 
این ظرفیت ها به ویژه در حوزه های بندری، حمل و نقل دریایی، توســعه 
همکاری های نمایشگاهی، تبادل هیات های فنی و تجاری اختصاص پیدا 
کند.مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه تجارت ایران گفت: در 
سفر اخیر سلطان عمان به ایران پنج سند در حوزه سرمایه گذاری مشترک، 

همکاری در مناطق آزاد، انرژی و خودرو میان دو کشور به امضاء رسید.
پیلتن تصریح کرد: موضوع سند همکاری در زمینه سرمایه گذاری تشکیل 
کمیته مشترک سرمایه گذاری به منظور معرفی فرصت ها و تسهیلات دو 
کشور، برقراری ارتباط میان سرمایه گذاران، حمایت ها و ضمانت های متقابل، 
سند همکاری در مناطق آزاد شــامل معرفی امکانات و زیرساخت های 
اقتصادی و تجاری و شــرایط ایجاد پروژه هــا در مناطق آزاد تجاری دو 
کشور، ســند انرژی در خصوص امکان صادرات گاز از ایران به عمان و 
سند خودرو در خصوص مطالعه بازار و تسهیل صادرات خودرو به عمان 
و تولید مشترک برخی محصولات ایران خودرو در عمان و صادرات مجدد 
به سایر بازارها از جمله در آفریقا است.وی بیان کرد: همه این تفاهمات و 
توافقات در راستای تسهیل فعالیت و ارتباطات بخش خصوصی دو کشور 
اســت که در زمینه های مختلف مانند صدور ویــزا، تردد هوایی، اقامت، 
سرمایه گذاری، بانکی، بندری، حمل و نقل، گمرکی، استانداردها و بازاریابی 
از طریق نمایشگاه ها شرایط و امکانات بسیار مناسب و رضایت بخشی را 
برای فعالیت فعالان اقتصادی و تجاری دو کشور فراهم کرده است.هفته 
گذشته سلطان عمان در سفری به ایران با رهبر انقلاب اسلامی دیدار کرد 
و همچنین نشستی با رئیس جمهوری و دیگر مقامات دولتی ایران داشت 

که منجر به امضای قراردادهای تجاری شده است.

96درصدتولیدکنندگانلوازمخانگی
درطرحشناسهکالاشرکتکردند

امضای15سندهمکاریبیندوکشور
تبدیلعمانبهشریکبزرگتجاریدردولتسیزدهمدبیرکلانجمنتولیدکنندگانلوازمخانگیایران:

مدیرعامل ســازمان بنــادر و دریانوردی 
بخشــی از برنامه های اجرایی آن سازمان 
را در خصوص تجهیز و نوســازی ناوگان 
دریایی ساخت 4 فروند کشتی توسط بخش 

خصوصی داخلی عنوان کرد.
به گزارش خبرگزاری وزارت راه و شهرسازی، علی اکبر 
صفایی معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل سازمان 
بنادر و دریانوردی در خصوص توسعه ناوگان بنادر کشور 

توضیحاتی ارائه کرد.
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی با تاکید بر اینکه 
یکی از اولویت های وزارت راه و شهرســازی توســعه 
ناوگان دریایی در بخش نوســازی و افزایش ناوگان 
است، گفت: با توجه به اینکه حجم تبادلات کشورمان 

با کشورهای همسایه در شمال کشور در حال افزایش 
اســت، اولویت نخست وزارت راه و شهرسازی توسعه 
ناوگان و افزایش ظرفیت در دریای خزر است. در حال 
حاضر، بیش از 15 فروند کشتی توسط سرمایه گذاران 
بخش خصوصی ایرانی وارد دریای خزر شده است. و 
تعداد بیشتری کشتی خریداری شده که از رودخانه ولگا 

شروع شده و به مرور وارد می شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: در بخش ساخت 
کشتی شرکت صدرا ساخت 4 فروند کشتی را در برنامه 
دارد که قرارداد آن منعقد شده و فرآیند ساخت آن نیز 

آغاز شده است.
صفایی در خصوص ناوگان جنوب و نوسازی آن نیز 
توضیح داد: در بخش ناوگان جنوب و نوســازی آن در 

حال فاینانس هستیم که با تأمین منابع مالی، نوسازی 
ناوگان جنوب انجام شود. در اینباره مذاکرات خوبی با 
کشورهای همسایه داشتیم که این روند برای رسیدن 
به نتیجه ادامــه دارد.وی گفت: در خصوص موضوع 
زیرساخت های بنادر نیز اقدامات خوبی انجام شده است. 
18 هزار میلیارد تومان پروژه در دولت سیزدهم افتتاح 
شده است و در حال حاضر 44 هزار میلیارد تومان پروژه 

نیز در دست تعریف داریم.
صفایی افزود: یکی از پروژه هایی که در دولت سیزدهم 
افتتاح شد فاز 3 طرح توسعه بندر شهید رجایی با 18هزار 
و TEU 600 یا کانتینر اســت که این ظرفیت این 
امکان را فراهم کرده است تا کشتی ها با ظرفیت بالا 

توان پهلوگیری پیدا کنند.

ساخت4فروندکشتیتوسطبخشخصوصیداخلی

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
به بیان توضیحاتی درباره تاثیرات راه اندازی سامانه 
مودیان مالیاتی بر ایجاد عدالت و شفافیت مالیاتی و 

جلوگیری از فرار مالیاتی پرداخت.
کیومرث ســرمدی واله عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی، درباره تأثیر راه اندازی سامانه مودیان مالیاتی 
بر ایجاد عدالت و شفافیت مالیاتی در کشور گفت: یکی از اهداف 
مجلس و دولت شفافیت و به طور کلی شفاف سازی امور و دوم 
تعریف ساز و کارهایی در قالب سامانه مودیان مالیاتی و پایانه های 

فروشگاهی برای جلوگیری از فرار مالیاتی است.
این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در ادامه 
خاطرنشان کرد: مجلس با تصویب برخی از قوانین درصدد بود 

که بتوانیم ساختار اخذ مالیات را کشور شفاف و عادلانه کنیم.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس در ادامه خاطرنشان کرد: با 

هوشمند شدن سامانه مودیان مالیاتی می توانیم با فرار مالیاتی 
مبارزه کنیم و با استفاده از درآمدهای جدید مالیاتی بتوانیم منابع 
دولت را به روز کنیم و از کسری بودجه دولت نیز جلوگیری کنیم.
این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس در ادامه خاطرنشان کرد: 
سامانه مودیان مالیاتی هم به عدالت مالیاتی و هم به شفافیت 
مالیاتی کمک می کند و موجب می شود که ظلمی به هیچیک از 

افراد جامعه که فعالیت اقتصادی دارند، نشود.
سرمدی واله در ادامه خاطرنشان کرد: با سامانه مودیان مالیاتی 
فرآیند اخذ مالیات ها در کشور شفاف می شود و بی عدالتی که 
هم اکنون به طبقات پایین و شفاف جامعه می شود از بین می رود، 
زیرا عمدتاً طبقات پایین و شــفاف جامعه هستند که در اولین 
مرحله مالیات خود را بــه موقع پرداخت می کنند. با این اقدام 
گروه هایی که هیچ گونه مالیات نمی پردازند شناسایی و از آنها 

مالیات اخذ می شود.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس در ادامه خاطرنشان کرد: اگر 
راه های فرار و تخلفات مختلف را بررسی کنیم متوجه می شویم 
که در هیچ جای دنیا راه های فرار مالیاتی به صفر نرسیده است، 
اما متصل شــدن صنوف مختلف و مشاغل خاص به سامانه 
مودیان مالیاتی می تواند به میزان قابل قبولی جلوی فرار مالیاتی 
را بگیرد و درآمدی که باید برای دولت وصول شــود را تأمین 

خواهد.
این نماینده مجلس در ادامه گفت: بر اساس برآوردها سرانه 
پرداخت مالیات در کشور در بین کارمندان دولت در سال 1401 
حدود 23 میلیون بوده اســت و مالیات مشــاغل خاص مثل 
پزشکان، آرایشگران، طلافروشان از این میزان کمتر بوده است 
که این مسئله نشان دهنده فرار مالیاتی بالا و فرآیند اخذ ناعادلانه 
مالیات در کشور است، با سامانه مودیان مالیاتی می توان این بی 

عدالتی را از بین برد.

کاهش فرار مالیاتی مشاغل خاص با سامانه مودیان مالیاتی

آگهی ابلاغ مشاغل سخت و زیان آور آقای محمدرضا مرادی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه
مدیریت محترم شرکت آئین تلاش تبریز

مدیریت محترم شرکت پترو صنعت اصفهان
سلام علیکم

بــه اســتحضار مــی رســاند مشــاغل درخواســتی آقــای محمدرضــا مــرادی در کمیتــه بــدوی مــورخ 
ــرار گرفتــه اســت. ــان آور مطــرح و مــورد تائیــد ق ۱40۱/0۷/۱2 مشــاغل ســخت و زی

* مقتضــی اســت بــه اســتناد مــواد ۳ و ۶ آییــن نامــه اجرایــی مشــاغل ســخت و زیــان آور طــی مــدت 
2 ســال نســبت بــه ایمــن ســازی و بهســازی محیــط کار اقــدام فرمائیــد.

**رأی کمیتــه بــدوی حداکثــر ظــرف ۱۵ روز اداری پــس از ابــلاغ در قالــب فــرم شــماره )4( قابــل 
ــن صــورت رأی  ــر ای ــن اســتان می باشــد و در غی ــد نظــر ای ــه تجدی ــد نظــر خواهــی در کمیت تجدی
صــادره بــرای اشــخاص داخــل کشــور ســه مــاه و بــرای افــراد مقیــم خــارج کشــور، شــش مــاه از تاریــخ 
ابــلاغ رأی، مطابــق قانــون آییــن دادرســی دادگاههــای عمومــی و انقــلاب در امــور مدنــی، در دیــوان 

عدالــت اداری قابــل اعتــراض اســت.
هوشیار جوهری
سرپرست کمیته بدوی مشاغل سخت و زیان آور استان کرمانشاه

۷۶4/م الف/۱2
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